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Hospodaření obce 
Pro informaci předkládáme přehled o hospodaření naší obce od roku 1997. 
Jsou to sice „suchá“ čísla, ale z nich lze vyčíst mnohé. Zvláštní pozornost je 
zaměřena na dotace, které se nám za ta léta podařilo získat.

Vysvětlení jednotlivých položek:
1. Daňové příjmy – prostředky ze sdílených daní (DPH, spotřební daň,  
 daně z příjmů, daň z nemovitostí). Tyto příjmy mimo daně z nemovitos- 
 tí nemůže obec ovlivnit, jsou vypočítávány dle počtu obyvatel, dále podle 
 toho, kolik firem je v obci atd. Výpočet je vždy nespravedlivý pro menší 
 obce. Dále správní a místní poplatky.
2. Nedaňové příjmy – nájmy z bytů, pozemků, hrobů, drobné služby.
3. Kapitálové příjmy – prodej nemovitostí apod.
4. Přijaté dotace – prostředky, které se v kalendářním roce podaří získat. 
 Jedná se o dotace z EU, z dotací ministerstev, krajské dotace. Patří sem i do- 
 tace na pracovníky, kteří v naší obci provádějí veřejně prospěšné práce. 
5. Příjmy celkem – součet 1 – 4.
6. Běžné výdaje – režie, provozní výdaje.
7. Kapitálové výdaje – výdaje související s investiční výstavbou a nákupem 
 nemovitostí.
8. Výdaje celkem – součet 6 a 7.
9. Saldo příjmů a výdajů – celkový rozdíl mezi příjmy a výdaji.

Dotace
Ve 4. řádku lze sledovat jednotlivé roky, které vlastně kopírují jednotlivé 
dotační akce. Jedná se o dotace investiční i neinvestiční. V devadesátých 
letech se dokončil bytový dům na náměstí a také tělocvična. V roce 2002 
byl otevřen Dům seniorů. V dalších letech se budovala cyklostezka, získaly 
se 2 mil. Kč na hasičskou stříkačku, menší částky byly získány z Programu 
obnovy venkova. V posledních letech jsme získali dotaci na rekonstruk-
ci suterénu v ZŠ, ze státního rozpočtu se podařilo z velké části vybudo-
vat víceúčelové hřiště s umělým povrchem za ZŠ. A poslední období patří 
samozřejmě rekonstrukci Obecního domu. Proto ta rekordní částka v his-
torii Velkého Poříčí. Ve výčtu nejsou uváděny dotace v menší výši, jako 
např. dotace na infrastrukturu sídliště, fotovoltaická elektrárna na střeše 
tělocvičny. Dále to jsou dotace na studie a projekty protipovodňových 
opatření, příspěvek na Poříčské toulky, na činnost hasičského sboru, dotace 
z Úřadu práce apod. Nelze zde jmenovat všechno.
Každá dotace znamená velké administrativní zatížení a vypětí. Připravit 
projekt, žádost a pak uspět je pouze první krok. Následuje realizace projek-
tu, kdy se musí každý krok a každá sebemenší odchylka podrobně zdůvod-

ňovat a nechávat odsouhlasit. A když už se akci podaří úspěšně dokončit, 
vypracuje se závěrečná zpráva s vyúčtováním dotace a zařazením do majet-
ku – nesmírně složitý proces. Potom se už jenom čeká, zda je vše v pořád-
ku, jestli bude dotace vyplacena v plné výši.
A po tomto nesmírně těžkém období nastává tzv. doba udržitelnosti pro-
jektu. Ta je někdy 5 let, někdy 10 let, podle druhu a poskytovatele dotace. 
Po tuto dobu musí předmět dotace sloužit tomu účelu, ke kterému jsme se 
zavázali v žádosti a ve smlouvě. Každý rok se musí zpracovávat monitoro-
vací zpráva, která toto období zhodnotí.
Z tabulky můžeme vyčíst, že za 14 roků (1997 – 2010) se podařilo získat 
celkem 165,2 mil. Kč, průměr na jeden rok činí cca 11,8 mil. Kč.

Pozn.: V jiném článku p. Šulitka uvádí částku za dotace cca 127 mil. Kč. 
Zde se však jedná pouze o investice, tj. o nové stavby a zařízení, na rozdíl 
od tohoto součtu, kde jsou dotace úplně všechny – dotace investiční, nein-
vestiční (opravy), na činnost apod.

Toto je ve stručnosti popis o průběhu dotace. Proces je to složitý a bez 
schopných odborníků prakticky nerealizovatelný. Dík patří všem, kteří se 
po celá léta zasloužili o to, že do Velkého Poříčí „přiteklo“ takové množství 
finančních prostředků.

Josef Král

Výtah z usnesení Zastupitelstva Velké Poříčí 
ze dne 20. 12. 2010

Zastupitelstvo schvaluje: 
• Záměr prodeje pozemků č. 1384/2 o výměře 142 m2 a č. 1383/5 
 o výměře 1 541 m2 
• Prodej pozemku č. 1180/2, k.ú. Velké Poříčí o výměře 40 m2 manželům 
 Drapačovým 
• Rozpočtové opatření č. 8
• Rozpočtové provizorium na 1. čtvrtletí roku 2011 
• Záměr odprodeje plynárenského zařízení v lokalitě Nad Svahem
• Dodatek č. 1 k obecně závazné vyhlášce č. 2/2009 o poplatku za komu- 
 nální odpad
• Přeřazení majetku z účtů 022 na účty 028

Zastupitelstvo bere na vědomí:
• Zprávu o připravovaném doplnění názvů ulic 
• Informaci o jednání s p. Hrnčířem o koupi pozemku včetně domu po 
 zemřelé pí Hrnčířové
• Informaci o situaci v přidělování příspěvků z rozpočtu městyse  
 organizacím 
• Návrh p. Drapače na zveřejňování usnesení Rady městyse
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Bilance (tis. Kč) 1997 1998 1999 2000 2001 2002 2003 2004 2005 2006 2007 2008 2009 2010

1. Daňové příjmy: 8 705,04 8 835,39 8 949,02 8 926,82 10 972,37 12 735,31 13 913,59 14 666,85 15 578,38 16 072,53 18 223,23 20 063,88 17 557,84 19 810,29

2. Nedaňové příjmy: 1 344,13 7 999,17 2 427,20 3 192,68 1 420,87 1 819,65 1 163,67 2 619,55 3 331,87 2 979,26 2 228,02 2 319,70 2 217,15 3 399,39

3. Kapitálové příjmy: 0 0 6 267,50 1 283,50 424,5 3 847,04 1 430,76 1 992,94 1 108,78 1 369,90 2 672,57 2 602,70 11 761,36 2 373,77

4. Přijaté dotace: 2 803,52 17 897.92 30 934,86 9 794,07 3 359,06 9 134,53 8 771,54 9 486,23 1 394,04 8 125,62 796,56 7 994,53 7 571,37 47 151,13

5. Příjmy celkem: 12 852,69 34 732,48 48 578,58 23 197,07 16 176,80 27 536,53 25 279,56 28 765,57 21 413,07 28 547,31 23 920,38 32 980,81 39 107,72 72 734,58

6. Běžné výdaje: 7 205,53 9 148,53 9 548,74 11 843,25 10 621,66 10 637,28 19 542,90 20 289,18 11 971,15 13 033,40 13 331,34 14 903,05 18 520,91 22 374,85

7. Kapitálové výdaje: 5 755,82 41 616,92 32 473,65 15 263,46 5Ê651,62 18 898,62 4 503,66 7 505,73 14 714,41 12 446,67 7 198,54 18 107,24 18 079,02 56 358,99

8. Výdaje celkem: 12 961,35 50 765,45 42 022,39 27 106,71 16 273,28 29 535,90 24 046,56 27 794,91 26 685,56 25 480,07 20 529,88 33 010,29 36 599,93 78 733,84

9. Saldo příjmů 
 a výdajů:

-108,66 -16 032,97 6 556,19 -3 909,64 -96,48 -1 999,37 1 233,00 970,66 -5 272,49 3 067,24 3 390,50 -29,48 2 507,79 5 999,26



3

Dodatek č. 1 k obecně závazné vyhlášce č. 2/2009 
o poplatku za komunální odpad

Vyhláška č. 2/2009 ze dne 1. 1. 2010 se mění v bodech 1,2, článku 4, Sazba 
poplatku takto:
Za jednu popelnici   110 l/120 l 240 l
 a) Týdenní svoz  52 svozů za rok 2 460 Kč 3 700 Kč
 b) Kombinovaný svoz  42 svozů za rok 2 100 Kč 3 200 Kč
 c) Čtrnáctidenní svoz 26 svozů za rok  1 400 Kč 2 100 Kč
 d) Měsíční svoz 13 svozů za rok 800 Kč 1 200 Kč
(Tato sazba je doporučena přednostně pro plátce, kteří rozúčtují poplatek 
maximálně na 3 poplatníky.)
 e) Měsíční svoz  13 svozů za rok 400 Kč  600 Kč
(Tato sazba je určena přednostně pro plátce, jejichž nemovitost obývá jedna 
osoba.)
 f) Jednorázový svoz 75 Kč 110 Kč
(Tato sazba je určena přednostně pro plátce, kteří jsou vlastníky rekreační 
nemovitosti. Touto sazbou lze doplnit též svozy dle písm. a) až e).)

2) Za jeden kontejner   1 100 l
Týdenní svoz 52 svozů za rok 14 100 Kč

Tento dodatek nabývá účinnosti dne 1. 1. 2011.

Svoz komunálního odpadu: Velké Poříčí
Kalendářní rok: 2011
Svozový den: pátek

Zveme Vás na 
ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA

které se koná v pondělí 28. února 2011
od 16:30 hodin v sále Obecního domu

ve Velkém Poříčí

V roce 2010 jste byli skvělí. Třiďte odpad i v roce 2011!
Rok 2010 skončil, rok 2011 právě začíná. Bývá dobrým zvykem dopřát si 
malé bilancování – jak byl předchozí rok úspěšný.
Nejprve trochu čísel: v Královéhradeckém kraji je rozmístěno 11 388 kon-
tejnerů na tříděný sběr. Do systému EKO-KOM se zapojilo téměř 90% obcí 
- to znamená, že většina obyvatel třídila odpad. Každý v našem kraji vytří-
dil téměř 40 kg odpadu.
Lidé v Královéhradeckém kraji třídili do kontejnerů papír, sklo, plasty 
a nápojové kartony. V roce 2010 se opět se podařilo zvýšit počet kontejnerů 
na tříděný odpad, významně vzrostl počet kontejnerů na čiré sklo. Kromě 
sběru odpadu do nádob se v řadě obcí rozšířil takzvaný pytlový sběr. Ten-
to způsob třídění se velmi osvědčil, v novém roce v něm budeme určitě 
pokračovat. 
Společnost EKO-KOM, a.s. připravila pro veřejnost, školy i obce řadu akcí 
a soutěží. Po celý rok 2010 běžela soutěž „Čistá obec“. Pátý ročník soutěže 
obcí Královéhradeckého kraje skončil poslední den v roce, ale jednotlivé 
obce mají až do 20. února 2011 šanci odeslat vyplněné dotazníky. Na jaře se 
můžete těšit na vyhodnocení. V tuto chvíli se pomalu rozjíždí už 6. ročník 
této soutěže. Pokud jste se nestihli zapojit v minulém roce, můžete zabojo-
vat letos. 
Ve školách probíhá již 4. ročník soutěže „Třídíme s Nikitou“ a projekt košů. 
Obě akce pokračují také v roce 2011 a jsou výzvou pro všechny školy, které 
ještě odpad ve škole netřídí anebo naopak – které by chtěly třídit ještě víc. 
Díky společnosti EKO-KOM, a.s. se děti mohly účastnit pokusu o světový 
rekord – vytvářely znaky svých měst a obcí z odpadových materiálů. Ta nej-
lepší dílka se po výstavě v Hradci Králové přesunula do Brna, na veletrhy 
GO a Regiontour. 
Stranou nezůstala ani královéhradecká veřejnost. Společnost EKO-KOM, a.s. 
připravovala soutěže a kvízy nejen pro děti, ale pro celou rodinu. Tzv. Barev-
né dny probíhaly ve spolupráci s jednotlivými městy a staly se součástí tradič-
ních slavností jako např. Den země, Den dětí, jarmarky, dožínky, Rychnovské 
dividílkování, Jičín - město pohádky apod. Jejich součástí se stala také výstava 
Tonda Obal na cestách. V ZOO Dvůr Králové nad Labem se podařilo otevřít 
„Naučnou stezku o třídění odpadu“.
Všechny tyto akce probíhaly v rámci krajského projektu „Čistá obec, čisté 
město, čistý kraj“. Veškeré informace jste mohli v průběhu roku najít na 
www.cistykraj.cz. V roce 2010 získal náš web novou tvář, je přehledněj-
ší, najdete tu všechny potřebné informace o třídění odpadů a nechybí ani 
poradenství. 
Chtěl bych poděkovat všem, kteří třídili odpad po celý rok 2010. V roce 
2009 byl Královéhradecký kraj mezi trojicí nejlepších v celé republice. Přál 
bych všem lidem našeho kraje i společnosti EKO-KOM, aby na pomyslných 
stupních vítězů zůstal Královéhradecký kraj po vyhodnocení roku 2010.  
A do nového roku 2011 přeji nám všem ještě více a kvalitnějšího třídění. 

Za společnost EKO-KOM, a.s.
Tomáš Pešek, Regionální manažer EKO-KOM, a.s.

Psi, pejsci, hafani, ...
Upozorňujeme Vás, držitele psů, že poplatek za svého hlídače či mazlíčka 
máte zaplatit do konce měsíce března.
Dále připomínáme povinnost majitelů uklízet po svém pejskovi výkaly. 
Za nesplnění této povinnosti může být vyměřena pokuta (dle Zákona ČNR  
o přestupcích, §47) až do výše 20 000 Kč!
Rozhlédněte se kolem sebe. Kolik procent majitelů psů asi tuto vyhlášku 
respektuje? Dodržování čistoty v obci by navíc mělo býtv zájmu nás všech!

T. Šancová

Úspory nákladů za energie
Uspořit náklady za energie lze buď zlepšením tepelně izolačních vlastností 
budov, nebo snížením ceny energií. K zateplování budov v majetku městyse 
přistupujeme postupně s ohledem na možnosti získávání různých druhů 
dotací. V roce 2010 jsme začali řešit také snížení ceny energií. Na českém 
trhu působí řada firem, které nabízejí různé ceny za prodej silové elektřiny  
a zemního plynu.

MĚSÍC SVOZ 52x
ZELENÁ

SVOZ 42x 
ČERVENÁ

SVOZ 26x
ŽLUTÁ

SVOZ 13x 
MODRÁ

leden

K
A
Ž
D
Ý

T
Ý
D
E
N

1, 2, 3, 4

S
U
D
Ý

T
Ý
D
E
N

3

únor 5, 6, 7, 8 7

březen 9, 10, 11, 12 11

duben 13, 14, 15, 16, 17 15

květen 18, 20 19

červen 22, 24 23

červenec 26, 28, 30 27

srpen 32, 34 31

září 36, 38, 39 35

říjen 40, 41, 42, 43 39, 43

listopad 44, 45, 56, 47 47

prosinec 48, 49, 50, 51, 52 51



4

V srpnu 2010 schválila Rada městyse smlouvy o společném postupu zadání 
veřejné zakázky na dodavatele plynu a elektřiny. Smlouva byla uzavřena 
s městem Červený Kostelec, který ve veřejné zakázce vystupuje jako „cen-
trální zadavatel“. Dále se připojilo město Česká Skalice. Sdružení spotřeb 
energií více měst zvýšilo objem veřejné zakázky a zatraktivnilo ji tak pro 
oslovené dodavatele. 
V soutěži na administrátora veřejné zakázky byla vybrána firma eCentre, 
a.s. Praha, která nejdříve provedla audit současného stavu odběrů energií. 
Na jeho základě byla vypracována zadávací dokumentace pro elektronic-
kou aukci.
Elektronická aukce elektřiny proběhla v pondělí 10. ledna 2011 a přihlá-
silo se do ní 7 licencovaných obchodníků. Soutěžní kolo trvalo 1 hodi-
nu a 48 minut, když bylo snížením celkové nabídky 54krát automaticky 
prodlouženo. Výsledkem elektronické aukce je snížení ceny silové elektřiny 
o 18,37 % oproti cenám roku 2010. K této úspoře je ještě nutné připočíst 
úsporu za navýšení ceníkových cen roku 2011.
V měsíci únoru nás ještě čeká elektronická aukce na dodávku zemního 
plynu.

Josef Vondra, stavební technik

Vzpomínám, jak před dvaceti lety...
Tři dny před uzavírkou prosincového vydání našeho „poříčského zpravo-
daje“, mě požádal pan starosta, abych zavzpomínal na naše začátky před 
dvaceti lety. Okamžitě mně došlo, že je to téměř moje povinnost. Ale za 
tři dny? To je pro starého dědu trochu uspěchané. Hned jsem navrhl, že to 
napíšu do příštího čísla. Stačilo mrknutí oka a byli jsme domluveni. Teď už 
je to jen na mně, na co si vzpomenu, a když je tolik času, jestli zas nezapo-
menu.
Musím se přiznat, že mi to vlezlo tak do hlavy, že o tom dost přemýšlím 
a nutí mě to stále vzpomínat. Začnu tedy odzadu. Tento týden jsme měli 
předvánoční koncert. Pozvat skupinu „Kantoři“ byl vynikající nápad. Mno-
zí z nás pamatují, jakou krásnou atmosféru vytvořili na „Setkání rodáků“  
v roce 2006. Charisma, umění skupiny a průvodní slovo „primáše“, opět vše 
na výbornou. Původně Hronovák, přesněji „Padolák“, si dovolil ve Velkém 
Poříčí dost velké „faux pas“, když připomenul Hronov 2. Předpokládám, že 
ve všech starých Poříčácích trochu hrklo jako ve mně, ale vzhledem k umu 
a kráse vystoupení jsem mu to téměř hned odpustil.
A teď už jen vzpomínání, jak tenkrát...
Vzpomínám, jak už v roce 1998 jsme s kytarou a dětmi ze školy zpívali na 
náměstí. Dnes máme „obecňák“ úplně nový a zazpívat si necháme. Hodně 
se změnilo k lepšímu, ale v našich hlavách se to ještě k lepšímu pořád mění 
příliš pomalu.
Vzpomínám, jak jsme zastupovali obec Hronov 2 (Velké Poříčí) u MěNV 
Hronov ve složení Cvejn Václav, Čejchan František, Lanta Bohuslav a poz-
ději jsem byl kooptován i já. Náš malý poříčský kolektiv ovšem myslel jen 
na znovuzřízení obce Velké Poříčí.
Vzpomínám, jak první den platnosti mého zvolení u nás zazvonila Veřejná 
bezpečnost (VB) a vyzvala mě, abych jel s nimi jako svědek při otevření 
domu čp. 357. Paní Foralová prý dlouho nevycházela, skutečně jsme ji našli 
mrtvou se spoustou hladových koček. Nebyla to zrovna povzbuzující první 
povinnost starosty. Nejsem pověrčivý, a tak jsem se nějakými myšlenkami  
o špatném začátku nezabýval. Jen jsem si ten výjimečný start uvědomil.
Vzpomínám, jak jsme první zasedání obecního zastupitelstva věnova-
li výhradně protipovodňovým opatřením. Na toto zasedání jsme pozvali 
zástupce „Povodí Labe“, kteří se dostavili v reprezentativním obsazení od 
ředitele, náměstků až po správce toku v naší oblasti. Takže od té doby se 
pracovalo s podporou okresního úřadu na opatřeních, která vyústila k loň-
skému zahájení prací firmou „EUROVIA“. Trvalo to opravdu téměř dvacet 
let.
Vzpomínám, jak jsme stále, ale jen v duchu, vymýšleli, koho jako úřadují-
cího posadit do kanceláře. Měli jsme nějaké osoby vytipované, také jsme je 
navštívili, ale nikdy jsme nenabyli jakéhosi pevnějšího přesvědčení o jeho 
chuti do toho jít s námi. Řekl bych, že jsme cítili jistou nedůvěru. A to bylo 
již po úspěšném referendu.

Vzpomínám, jak jsme se vydali na průzkum do okolních obcí, které odpo-
vídaly naší velikosti. Malé Svatoňovice, Meziměstí. Po prvních zkušenos-
tech jsme si uvědomili, jak jsou v každé obci podmínky naprosto rozdílné.
Vzpomínám, jak jsme se snažili využít všech jen trochu bližších známostí 
s těmi, kteří by mohli nějakým způsobem poradit a pomoci. Byli jsme rádi 
a vděčni za každou i drobnou radu. Všichni, kdo jsme se o znovuobnovení 
samosprávy ve Velkém Poříčí starali, jsme s ní měli velmi málo zkušeností. 
Lépe řečeno žádné.
Vzpomínám, jak jsem nesměle sondoval nejprve u předsedy MěNV Hro-
nov PhDr. Jiřího Horiny jeho názory na odtržení, a potom u starosty ing. 
Miroslava Houšťka. Musím však říci, že oba byli vstřícní a měli pro nás 
pochopení. Ještě bych doplnil, že jejich názor byl kladný se zdůvodněním, 
že bude potřeba každého dobrého nápadu. Takže čím více lidí se na řízení 
obcí účastní, tím to je lepší.
Vzpomínám, jak jsem po volbách sdílel s ing. Miroslavem Houšťkem  
v Hronově jednu kancelář, to když jsme to ještě neměli připravené. Tam 
jsem také poprvé mohl zareagovat na rozhodnutí Zastupitelstva města 
Náchoda. Na toto zasedání zastupitelstva nás pozval první polistopadový 
starosta Náchoda p. Miloslav Čermák. Hronov tehdy zastupovali předseda 
PhDr. Jiří Horina s místopředsedou Jiřím Genrtem a Velké Poříčí já. No, 
taky Jiří…
V dopise jsem tehdy upozornil pozdějšího přítele Mílu Čermáka, že již dáv-
no není Velké Poříčí pod vrchnostenskou správou města Náchoda. Bylo 
to jednání nedůstojné, nenormální, poznamenané silně klientelismem  
a kamarádskými vztahy. V té revoluční době dost těžko řešitelné. Obec Vel-
ké Poříčí tam o nějaké statisíce přišla. A hořkosti tohoto případu se nemo-
hu zbavit i po tolika letech. Bohužel je i mou povinností vzpomenout, že 
Míla Čermák nás v polovině prosince 2010 navždy opustil.
Abych v tom vzpomínání nebyl negativní, musím vyjádřit radost nad dílem 
napřímení Lokvencova potoka. To má s tou předcházející vzpomínkou  
a mou hořkostí souvislost. To dílo se povedlo a perfektně slouží. Vždy, když 
dojde k prudkému lijáku, tak se dívám, jak to v tom umělém korytě bouří. 
Je to vyprojektované na stoletou vodu. A říkám si, po kolikáté už nás toto 
první protipovodňové opatření ochránilo. To mohou posoudit jen pamět-
níci. Já si dovolím odhadnout, že nejméně tak osmkrát.
Vzpomínám, jak jsme vítání občánků po nějaký čas museli pořádat v Hro-
nově, protože u nás nebylo nikde důstojné prostředí. To trvalo trochu déle, 
než jsme postavili novou hasičskou zbrojnici.
Vzpomínám, jak jsem byl netrpělivý a stále se domlouval o obsazení do 
úřadující kanceláře na radnici. Nakonec jsme navštívili paní Polickou, která 
velmi váhala, a trvalo delší dobu, než přikývla na spolupráci. To byla první 
úleva. Až do té doby jsme spolu nikdy nepromluvili ani slovo a znali jsme 
se jen od vidění. Před tím jsem byl zaměstnán také v ČKD Hronov, tak jsem 
ji znal, protože pracovala u Lesů a chodili k nám na obědy. 
Vzpomínám, jak napětí a nejistota pominuly, když se jednoho dne u naší 
branky objevila paní Plšková s paní Danou Zimovou, kterou jsem neznal. 
Paní Plšková mi ji představila a vřele doporučila. To jsem tehdy pocítil další 
úlevu. Přeci jen doporučení od známé osoby je k nezaplacení. To byla dru-
há, a také dobrá volba. Díky za ně.
Vzpomínám, jak jsme stěhovali hasičskou techniku. Smluvní vztahy s fir-
mou ŘEMPO, kde byla doposud technika smluvně zajištěná, se zhroutily. 
Tak jsme ji stěhovali do Tepny 08, byla tam velká nevyužitá garáž. Nebylo 
to na dlouho. Nakonec stejně hasičský vůz skončil na přechodnou dobu na 
náměstí.
Vzpomínám, jak tato situace značně urychlila výstavbu nové hasičské 
zbrojnice. Předcházela porada u ing. arch. Tomáše Jiráska, procházka nebo 
také by se dalo říct prolézání houštím v prostoru dnešní zbrojnice. Nakonec 
jsme se s ní mohli pochlubit při setkání Poříčí, které se konalo u nás.
Vzpomínám, jak jsme museli řešit svízelnou situaci, kdy byla prodána 
Tepna 08 a nebylo zajištěno vytápění bytovek „Na Škvárovně“. Výstavba 
nové Rubeny byla v pokročilém stavu a výstavba plynovodu pro její ko- 
telnu také. Tato situace urychlila výstavbu prvního plynovodu v obci.  
V Náchodské ulici směrem k „Železňáku“. Nakonec z toho byl užitek i pro 
Tiskárny BNB. 
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Tady bych rád zavzpomínal na prvního ředitele textilní průmyslovky a uči-
liště, ing. Čížka, který na tuto stavbu přispěl dost značnou částkou, i když 
věděl, že pro učiliště ještě plyn v dohledné době nebude moci využít.
Vzpomínám, jak kolega starosta ing. Houštěk otevíral zrekonstruované 
šatny ve škole na náměstí, jak zahajoval provoz „Justynky“ a pak „Kalinův 
dům“. Na všechny tyto akce mě zval, a já jen mohl tiše přát a zároveň v dob-
rém úmyslu závidět. My se nemohli stále pochlubit nějakou takovou větší 
akcí. Přes obec probíhala výstavba kanalizačního sběrače Bražec - Hronov. 
To nás do jisté míry omezovalo. Ale hned jak to šlo, tak z důvodu ochrany 
dětí jdoucích do školy, jsme udělali po celé délce obce chodníky. Na tyto 
chodníky velmi často vzpomenou i cizinci, kteří k nám přijdou, a hned si 
všímají, že tu ty chodníky nechybí. 
Vzpomínám na některé drobnější akce, které jsme museli provést, protože 
obec byla velmi zanedbaná. Opravit chodníky na náměstí a především elek-
trické vedení, které bylo velmi ohyzdné, na domech od prodejny u Skořepů 
až po Nyklíčkovy.
Vzpomínám na plynofikaci obce. Bylo to asi pět částí, které jsme po několik 
let postupně uváděli do provozu. O té první jsem se už zmínil v souvislosti  
s přestavbou firmy Elmer. Pak přišla na řadu část od Rubeny do husté 
zástavby ulice Poříčské, směrem k náměstí. Už si to přesně nepamatuji, 
jen vím, že poslední část vedla na Brné. Ovzduší v obci se velmi vylepšilo  
a i dnes si můžeme všimnout, když někdo zatopí uhlím, jak zvedáme oči, 
odkud to jde, kdo to smrdí. Já vím, že musíme počítat, uhlí vyjde ještě 
chvilku levněji.
Vzpomínám na první z větších budovatelských akcí, kterou byla hasič-
ská zbrojnice. Nicméně už jsme připravovali „Brčálníček“, „Školní jídelnu 
s tělocvičnou“ a rodinné domky od Sokolovny k „báťovně“ a tehdy jsme 
tomu říkali Oregon. Podle firmy, která vymyslela stávající uspořádání 
celého sídliště. Šlo nám to velmi pomalu, jen co jsme měli za problémy 
s přístavbou školní jídelny a tělocvičny. Stávající projekt předaný nám  
z Hronova, jehož autorem byl Hronovák ing. Skaunic, jsme nechali oprášit, 
přepracovat Karlovi Novotnému a líbil se nám. V té době už ale byla škola 
chráněná památkovým úřadem, tak jsme s nimi museli spolupracovat. Při-
jela paní architektka z památkového úřadu, prošla se po naší obci, přede-
vším šla ke kostelu, aby to shlédla trochu shora, a projekt striktně zamítla. 
Zdůvodnila to tak, že by vznikla uprostřed obce velká „hmota“, která se 
do naší obce nehodí. Uvědomili jsme si, že jsme opět na úplném začátku 
a dosavadní práce přišla vniveč. Další ztráta času. Vzpomínám, jak jsem 
vyběhl na chodbu z té staré zasedačky a peprně jsem si nahlas ulevil. V češ-
tině to krásně zní a pomáhá to. Nevšiml jsem si, že paní architektka přede 
mnou vyšla na chodbu kouřit a byla trochu v přítmí za rohem. Zasmála 
se a já nakonec taky. Dnes po létech je to velmi úsměvné a jsem rád, že to 
tak dopadlo. Musím přiznat, že své práci rozuměla, měla pravdu a my tam 
máme dnes pěkné hřiště a dětský koutek s houpačkami. Kdyby tam byla 
opravdu ta jídelna a tělocvična, nebylo by to hezké.
Vzpomínám na privatizaci „Panelárny“. Úředně byla zařazena do druhé 
vlny. Tehdy se nám ulevilo, nemuseli jsme „študovat“ a chvátat. Ale jed-
noho dne přinesl pan Vodák, který v té době byl vedoucím, kopii priva-
tizačního návrhu, který jsme měli mít k dispozici. Když jsem se podivil 
a připomenul, že je určena do druhé vlny, tak mně zdůraznil, že si přejí 
privatizovat hned, že se na tom dohodlo osazenstvo panelárny. Nezbýva-
lo nic jiného, než se s tím zabývat. Obec podala konkurenční privatizační 
návrh. Nakonec tak, jak to dopadlo, bylo pro obec přímo štěstím, protože  
v aukci jsme získali „haldu“ milionů, které jsme díky vysokým úrokům otá-
čeli a získali ještě jeden milion. Také jsme půjčili náchodskému pivovaru 
na výhodný revolvingový úvěr, který jistila ing. Kebortová, která v té době  
v pivovaru pracovala.
Vzpomínám na dešťovou smršť, která z kopce zaplavila „Škvárovnu“ čer-
venicí. Řepka pak kvetla i na železničních kolejích. Tady rád připomenu, že 
se to stalo již dvakrát. Je tam třeba s tou vodotečí něco udělat. Spadá pod 
správu Lesů ČR. Tam došlo k chybě již při výstavbě hornických domů. Už 
tehdy tam byla vodoteč přerušena.
Je těch vzpomínek moc. Zvolil jsem tuto kusou formu vzpomínání, protože 
sestavit to chronologicky by bylo velmi pracné a na to už nemám. Vyhnul 

jsem se úmyslně, pokud to bylo možné, jménům, abych na někoho neza-
pomněl a neublížil. Vynechal jsem i některá čísla, protože bych je mohl 
poplést.
Myslím, že jsme začali dobře. Městys roste nebývalým tempem. Nikdy  
v minulosti nezaznamenal takový rozmach. Jen těch nových domů co se 
postavilo. Odhaduji přes padesát. Obec se již rozrostla nejméně o 800 oby-
vatel. To je odhad a vycházím z toho, že ke konci roku 2006 byl přírůstek 
601 obyvatel a průměrný přírůstek obyvatel byl v předcházejících letech 
asi 50 obyvatel ročně. Na sídlišti Nad Svahem je z 18 domů pod střechou 
již asi 11. Začalo se pracovat na velkém díle na Metuji. Myslím, že se už 
povodní bát nebudeme muset. No a nový obecňák, nikdy se tak kvalitně 
nestavělo. Až zmizí smrky, to bude náměstí, to bude nádhera. Už kdyby to 
bylo. Nad uspořádáním nového náměstí se už rokuje a rozhodně to nechce-
me uspěchat. Vše potřebuje svůj čas. Obec má k dispozici dost mladých  
a schopných odborníků. Není se třeba ničeho obávat. Jistě jednou přijde 
na řadu také koupaliště. Málokde se najde tak vynikající místo jako máme 
u nás. Ale vzpomeňme na to, co vše to bude obnášet. Vymyslet parkoviště, 
kanalizaci, výkup pozemků, diskuze s ochránci přírody a myslivci. Opět se 
pro zvěř zmenší území. To vůbec nebude jednoduché. Ale u toho už určitě 
nebudu.
Tady je také namístě připomenout výhodu, které náš městys precizně 
využil zásluhou šikovnosti a pracovitosti reprezentace obce. To jsou dotace 
z Evropské unie a i jiné. Kolik to bylo milionů dohromady? Tak to můžu 
napsat, protože už to vím úplně přesně díky jedné osobě, kterou nesmím 
jmenovat.
Je to neuvěřitelných 127 623 314,12 Kč. Dík za to.
Přeji Velkému Poříčí do dalších dvaceti let aspoň taková léta, jaká byla ta 
dvě desetiletí minulá, nebo ještě úspěšnější. Jsem přesvědčen, že tomu tak 
bude. 
A všem občanům do nového roku 2011 přeji vše nejlepší, štěstí a především 
pevné zdraví.

Exstarosta Jiří Šulitka

Setkání rodáků
Před pěti lety, přesně 2. září 2006, se uskutečnilo ve Velkém Poříčí 1. setká-
ní rodáků a příznivců Velkého Poříčí. Většina z vás si pamatuje na tento 
sobotní den. Mnoho akcí, ještě více lidí, pěkné počasí – to vše přispělo 
k báječné náladě. Pořadatelsky velice náročná akce se vydařila. Nadšením 
organizátorů, dobrým výběrem akcí, spokojeností účastníků. Mnoho Poří-
čáků se ptá, kdy znovu tuto akci zopakujeme.
Nyní se tedy rodí nové setkání rodáků. Také iniciativou hasičů, kteří letos 
slaví 130 let od vzniku sboru a chtěli by obě akce spojit.
Víme, že opět půjdeme do náročné organizace. Máme však zkušenosti  
a spoléháme na pomoc organizací a spolků. A máme se také čím pochlubit. 
Za pět let se ledacos podařilo. 
Akce je prozatím naplánována na sobotu 25. června 2011, tj. na poslední 
sobotu před prázdninami. O přípravách Vás budeme průběžně informo-
vat.

Josef Král

Obecní dům
Život v novém Obecním domě se pomalu rozbíhá. Po přestěhování Úřa-
du městyse v říjnu 2010 se v domě zabydlují i některé spolky – mateřské 
centrum, Červený kříž. Na sále v přízemí proběhlo již mnoho akcí – vítání 
občánků, vánoční koncerty, besedy v režii našeho klubu seniorů, vánoční 
setkání seniorů, vánoční výstava atd. Od ledna zde také probíhají kurzy 
jógy.
1. ledna 2011 byla otevřena restaurace. Občané nyní mají k dispozici neku-
řácké zařízení, kde Vás rádi obslouží studenti hotelové školy z Hronova. Po 
necelém měsíci můžeme říct, že lidé si našli cestu do nově zrekonstruova-
né restaurace, hlavně v poledne. Pro návštěvníky má hotelovka na svých 
stránkách umístěn i týdenní jídelníček – www.hshronov.cz. Restaurace je 
za provozu dále vybavována, nyní se připravují závěsy do oken a další inte-
riérové úpravy.
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Zbývá ještě přestěhování knihovny. Nyní vypisujeme výběrové řízení na 
místo knihovnice a počítáme se zahájením provozu v nových prostorách 
zhruba v dubnu.
Vážení spoluobčané, najděte si i Vy cestu do našeho Obecního domu, ať 
už jako návštěvníci restaurace nebo akce na sále, nebo jako aktivní členové 
některého ze spolků.

Josef Král

Městys Velké Poříčí nabízí k pronájmu víceúčelový sál 
v Obecním domě školám, firmám a spolkům k pořádá-
ní různých akcí

Akce příspěvkových organizací městyse jsou osvobozeny od placení nájem-
ného.
Kulturní, školní, výstavní akce pod záštitou městyse, kde nebude vybíráno 
vstupné, jsou osvobozeny od placení nájemného.
Sazba A - nájemné za akce komerčních subjektů
Akce pořádané firmami pro vlastní zaměstnance, obchodní partnery apod., 
prezentační a předváděcí akce, vzdělávací, společenské a jiné akce určené 
pro uzavřenou společnost. Další akce neuvedené v bodech B.
Sazba B – nájemné za akce pořádané spolky, zájmovými sdružení-
mi, vzdělávací akce apod.
Kulturní, společenské a jiné akce pořádané místními spolky pro vlastní 
uzavřenou společnost nebo pro veřejnost. 
Pro opakující se krátkodobý pronájem možno sjednat individuální ceny.
Součástí Pravidel pro pronajímání jsou i Zásady pronájmu víceúčelového 
sálu Obecního domu.

Smrky na náměstí
Zastupitelstvo na svém zasedání 29. 11. 2010 poměrem hlasů 13:2 rozhod-
lo o pokácení čtyř smrků na náměstí. Smrky byly přerostlé, na náměstí se 
nehodily. S jejich pokácením se počítalo delší dobu, čekalo se na rekon-
strukci Obecního domu. Zároveň se rozhodlo o vypracování návrhu 
budoucího vzhledu náměstí. Budou zpracovány alternativy, z kterých se 
vybere ta nejvhodnější. Občané budou mít možnost se k novému vzhledu 
vyjádřit.
I když se tento krok asi nebude líbit všem občanům, přesto ho považuje-
me za nutný. Z historických snímků naší obce je patrné, že vzrostlé zeleně 
nebylo nikdy tolik, co je nyní. Naši předkové jistě byli hodně spjatí s příro-
dou, ale nikdy nedovolili, aby stavby a dominanty byly zastíněny zelení. To 
přinesla až socialistická éra, kdy např. církevní objekty nebyly žádané. Dále 
bylo nutné nevybočovat z řady, proto byly všechny domy šedivé a nevýraz-
né a ani jejich údržba nebyla nejlepší.

Josef Král

Metuje
Řeka Metuje se nám opět připomněla. Ve dnech 15. a 16. 1. došlo vzhledem 
k vysoké teplotě k tání sněhu. K tomu se trochu přidal i déšť. Hladina řeky 
kulminovala v sobotu v 7.00 hodin, kdy dosáhla výšky 111 cm, tj. průtok 
přes 30 m3/s. To dle tabulky odpovídá zhruba 2leté vodě (Q2 = 33,5 m3). 
Celou sobotu se pak hladina držela zvednutá, naštěstí nikoho neohrozila.
Uvádíme zde údaje, které jsou kdykoliv k dispozici na stránkách Povodí 
Labe (www.pla.cz). Odkaz je také na poříčských stránkách. Nově jsou zde 
pro přehled uvedeny hodnoty, které byly dosaženy při povodních v minu-
lých letech. Bohužel největší povodeň z roku 1979 tenkrát ještě nebyla 
měřena.

Ceník
Cena s DPH 

(Kč)
DPH 
(Kč)

Cena bez 
DPH (Kč)

Pronájem sálu
(zimní 1. 10. - 30. 4.) A sazba/hod  
(max 6 hod)*

600,- 100,- 500,-

Pronájem sálu
(zimní 1. 10. - 30. 4.) B sazba/hod  
(max 6 hod)*

400,- 66, 67,- 333,33,-

Pronájem sálu
(letní 1. 5. - 30. 9.) A sazba/hod  
(max 6 hod)*

400,- 66,67,- 333,33,-

Pronájem sálu
(letní 1. 5. - 30. 9.) B sazba/hod  
(max 6 hod)*

300,- 50,- 250,-

Pronájem sálu (zimní období)
denní A sazba

4 500,- 750,- 3 750,-

Pronájem sálu (zimní období)
denní B sazba

3 500,- 583,33,- 2 916,67,-

Pronájem sálu (letní období)
denní A sazba

3 500,- 583,33,- 2 916,67,-

Pronájem sálu (letní období)
denní B sazba

2 500,- 416,67,- 2 083,33,-

Zapůjčení projekční techniky

Dataprojektor notebook, plátno 
A sazba/hod (max 6 hod)

120,- 20,- 100,-

Dataprojektor, notebook, plátno 
B sazba/hod (max 6 hod)

80,- 13,33,- 66,67,-

Dataprojektor, notebook, plátno 
denní A sazba

500, 83,33,- 416,67,-

Dataprojektor, notebook, plátno 
denní B sazba

300,- 50,- 250,-
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Někteří občané se ptají, jak to bude při případné další povodni s rozestavě-
nou akcí protipovodňových opatření. Pro tyto případy existuje povodňový 
plán stavby, kterého se zhotovitel musí držet. V praxi to znamená, že např. 
musí z průtočného profilu vyklidit mechanizaci, musí zabezpečit rozestavě-
né objekty apod. Když to bude nutné, musí v průlehu odstranit i provizorní 
cestu na Ostrovy, která tvoří hráz.
Doufejme tedy, že řeka pouze zahrozila a při očekávaném jarním tání nás 
nepotká nic horšího. Josef Král

Názvy ulic
 V zastupitelstvu se již delší dobu hovoří o nutnosti doplnit ve Velkém Poříčí 
názvy některým nepojmenovaným ulicím a uličkám. V dnešní moderní 
době je přesné pojmenování nutností, např. pro spediční a zásilkové firmy, 
které dovážejí lidem různé zásilky a potřebují detailní adresy. 
Dalším důvodem je také nové sídliště, kde je nutné ještě před nastěhováním 
nových obyvatel mít ulice pojmenované, aby si později nemuseli měnit tyto 
údaje ve svých dokladech.
Zastupitelé nyní pracují s finální verzí pojmenování ulic a chtěli by ji 
odsouhlasit na únorovém zastupitelstvu. Snahou je pojmenovat ulice pod-
le významných rodáků nebo osobností Velkého Poříčí. Některé návrhy 
vycházejí z již používaných názvů. Vše konzultujeme se Státním archivem 
v Náchodě, PhDr. J. Čápem.
Na Kopečku – z Poříčské ulice do kopce 
 ( u hranic z Hronovem – Hajní, Fulkovi)
Pašťálkova – ulička od prodejny obkladů směrem k náměstí kolem Jestřá- 
 bových, dále Burdychových až po vyústění u Nyklíčků
Pražákova – ulička ve stejné lokalitě, ale blíž k řece (kolem Thámových  
 a Gultových)
Pickova – od prodejny Na Růžku po železniční zastávku
Alinova – od bývalého Řempa po Náchodskou ul.
Němečkova – ulice kolmá k Alinově ul., za tiskárnou BNB
Krausova, Kudlerova, – ulice na novém sídlišti

Josef Král

Rozpis služeb stomatologické lékařské pomoci okresu 
Náchod na únor a březen 2011
Ordinační hodiny: sobota, neděle a svátek 8:00 – 12:00 h
5. - 6. 2.  MUDr. Jana Šťovíčková, Denisovo nábřeží čp. 665, Náchod
12. – 13. 2.  MUDr.Lucie Třísková, Denisovo nábřeží čp. 655, Náchod
19. - 20. 2.  MUDr. Ivana Vejmolová, Náchodská čp. 548, Velké Poříčí
26. – 27. 2.  MUDr. Alois Vejmola, Palackého 20, Náchod
5. - 6. 3.  MUDr. Jana Vaňková, Burdychových 325, Červený Kostelec
12. 3.   MUDr. Jarmila Vokůrková, Větrník 720, Červený Kostelec
13. 3.   MUDr. Božena Rysnarová, Burdychových 325, Červený Kostelec 
19. – 20. 3.  MUDr. Jan Šnajdr, Náchodská 548, Velké Poříčí
26. – 27. 3.  MUDr. Tomáš Žďárský, Náchodská 240, Dolní Radechová
2. - 3. 4.  MUDr. Helena Ansorgová, Sokolská 317, Červený Kostelec

Vážení občané, milí příznivci a přátelé,
děkujeme Vám, že i letos jste přispěli finančním darem při charitativní 
akci. TŘÍKRÁLOVÁ SBÍRKA r. 2011 a přijali jste skupinky dětí i s jejich 
doprovodem. Sdružení Česká katolická charita tímto DĚKUJE Vám všem, 
kteří jste se prostřednictvím této akce zapojili do pomoci lidem v nouzi.

Věra Šimková

Z činnosti útvaru Obvodního oddělení PČR Hronov
Změna obvodního oddělení PČR Hronov a jeho územní části
Redislokace základních útvarů se dotkla i regionu Náchodska  
Územní odbor Policie ČR Náchod by touto cestou chtěl informovat obča-
ny Náchodska a přilehlého okolí, že k datu 1. ledna 2011 došlo ke změně 
v organizačním uspořádání obvodního oddělení PČR v Červeném Kostel-
ci.
Obvodní oddělení Červený Kostelec se mění na Policejní stanici Červený 
Kostelec. Tato policejní stanice bude organizačně příslušet k Obvodnímu 
oddělení Hronov. 
Policisté budou v obvodu policejní stanice přítomni v denní i noční dobu, 
dle potřeb výkonu služby nebo bude zajištěn dosah policejní hlídky z Hro-
nova, která bude na pohybu po celém území Obvodního oddělení Hro-
nov, tedy i v Červeném Kostelci. V době, kdy bude příslušná hlídka plnit 
služební úkoly v terénu, bude stanice zavřená. Policejní hlídky se budou 
v maximální míře pohybovat na ulicích města, na stanici budou přítomné 
jen v nutných případech k vyřízení nezbytné administrativy. Další přítom-
nost bude variabilně upravována podle aktuálních potřeb a personálních 
možností, zejména po dohodě s požadavky místní komunity a samosprávy, 
za spolupráce s Městskou policií Červený Kostelec. V katastru Velké Poříčí 
Obvodní oddělení spolupracuje převážně s Městskou policií Náchod. 
Policejní stanice Červený Kostelec
Kontakty:
Tel.: 974 534 710-1, 491 462 703
Fax: 974 534 711
v době nepřítomnosti viz. kontakty Obvodní oddělení Hronov, taktéž  
tísňová linka 158

1. skupina Kristýna Poloviňuková, Monika Konečná,  
Josef Bartoň, Věra Šimková 4 855,-

2. skupina Sabina Valterová, Marie Šimková,  
Simona Brejchová, Michal Cvejn 6 926,-

3. skupina František Škvrna, Dušan Krpeš, René Zvoníček, Mgr. 
Josef Maršík 3 291,-

4. skupina Daniel Plecháč, Lucie Semeráková, Lukáš Čejp, Sára 
Jankovičová, Jana Krmašová 5 517,-

5. skupina Anna Térová, Josef Tér, Lenka Štěpánová, Antonín 
Šimek 7 300,-

6. skupina Josef Daleký, Patrik Mucha, Pavel Prouza,  
Alice Krmašová 3 833,-

7. skupina Anna Lofová, Kuba Tóth, Vojta Vajsar,  
Zuzana Hanzlová 7 075,-

Celkem 38 797,-

Stanice: LG Hronov Tok: Metuje

Povodně

1. stupeň povodňové aktivity: 80 [cm]

2. stupeň povodňové aktivity: 120 [cm]

3. stupeň povodňové aktivity: 150 [cm]

3. stupeň povodňové aktivity: (! extrémní ohrožení) 277 [cm] (Q50)

Poznámka: Stanice ČHMÚ

Sucho

Q355: 0,64 [m3.s-1]

N-leté průtoky [m3.s-1]

Q1 Q2 Q5 Q10 Q20 Q50 Q100

23,4 33,5 48,9 62 76,7 96,7 114

Historické povodně (3 nejvyšší zaznamenané po dobu pozorování)

8. 7. 1997 107 [m3.s-1] N ~ 50-100

31. 3. 2006 77 [m3.s-1] N ~ 20

19. 3. 2005 48 [m3.s-1] N ~ 5
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Stálá služba: Zajišťuje Obvodní oddělení Hronov
Obvodní oddělení Hronov – další informace - viz webové stránky 
www.policie.cz/clanek/obvodni-oddeleni-hronov-349567.aspx
Kontakty:
Tel.: 974 534 731, 491 482 752
v době nepřítomnosti taktéž tísňová linka 158
Fax: 974 534 731, 491 482 752
Email: naoophron@mvcr.cz
Výkon policejních činností bude i nadále zabezpečen jako doposud. Poli-
cisté věří, že zmíněnou redislokaci občané pocítí co nejméně a s jejich prací 
budou i nadále spokojeni.

Zabezpečení «letních» příbytků – chat a chalup
Již dávno nastalo období, kdy jsme opustili svá letní bydlení. Je jedno, jestli 
jsme se do svých bytů vrátili z malé chaty, či zámku, «lapkové» se i letos 
snaží obohatit a znepříjemnit náš čas. V dobré víře Vám tedy radíme, nav-
štivte Vašeho odborníka na bezpečnost a vybavte svá letní obydlí nejmo-
dernější zabezpečovací technikou. Zamezíte tak zlodějům a jiným živlům 
v nezákonném počínání. 
Vloupání do bývalého areálu Textonie Hronov
Naši policisté také řeší případ, kdy dosud neznámý pachatel v měsíci prosin-
ci vnikl do areálu a vnitřních prostor bývalé společnosti Textonia Hronov, 
tak že nezjištěným předmětem odstranil visací zámek na venkovní vstupní 
bráně a dále nezjištěným předmětem rozbil skleněnou výplň špaletového 
okna v přízemí výrobní budovy, okno otevřel a v těchto vnitřních prosto-
rách vytrhal z plastového krytí elektroinstalační kabely v délce minimálně 
500 m o hodnotě minimálně 25.000,-- Kč. Uvnitř místnosti dále poškodil 
starší sololitové dveře a z místa činu odešel, když způsobil škodu na poško-
zených věcech v minimální výši 860,-- Kč. Obdobné případy řeší i policisté 
v Červeném Kostelci, kde bylo taktéž několik podobných případů.
Někdo si stavěl panelovou silnici?
Zloději museli přemístit 45 tun betonu
Policisté z obvodního oddělení v Hronově vyšetřují krádež betonových 
panelů z prostoru okolí letiště ve Velkém Poříčí. Během blíže neurčené 
doby mezi 20. listopadem a 14. prosincem 2010 odtud někdo odvezl cel-
kem 30 betonových panelů o rozměrech 3 krát 1 metr, každý vážící jeden 
a půl tuny. Dohromady tak museli zloději přestěhovat 45 tun masy betonu 
v hodnotě bezmála 50 000 korun. Jak s panely zloději dále naložili, není 
jasné, jasné ale je, že jim za přečin krádeže hrozí až dvouletý trest odnětí 
svobody nebo peněžitý trest.
Zloděj odcizil nářadí z rodinného domku!
V polovině měsíce prosince roku 2010 si pachatel umanul, že si doplní své 
zásoby domácího nářadí. Do hledáčku si dal rodinný domek ve Velkém 
Poříčí, kde našel vše, co hledal. Nezjištěným způsobem tak rozbil vchodové 
dveře do rodinného domu, čímž způsobil škodu na těchto ve výši mini-
málně 450 Kč. Těmito dveřmi vnikl do prostor domu, kde následně odcizil 
úhlovou brusku, elektrickou vrtačku, 100 metrů kabelu a sbíjecí kladivo. 
Tím vším způsobil majiteli tohoto nářadí škodu ve výši téměř 10 000 Kč. Po 
pachateli tohoto činu usilovně pátráme.
Pohřešovaná osoba – pátrací akce Policie ČR a sboru dobrovol-
ných hasičů
Na konci měsíce listopadu tohoto roku nahlásil na našem Obvodním 
oddělení v Hronově manžel pohřešování své manželky, která po příchodu 
z nákupu do místa svého bydliště v Hronově bezdůvodně odešla neznámo 
kam. Pohřešovaná ve svém bydlišti zanechala své osobní šperky, občanský 
průkaz a klíče od společného bytu. Zajímavé na celé věci bylo to, že jmeno-
vaná nikdy z domu předtím bezdůvodně neutekla. 
Na pátrání po pohřešované byl nasazen velký počet policistů a dalších 
záchranných jednotek. Jednalo se o 2 policisty Dopravního inspektorátu 
Náchod, 2 psovody, 2 policisty Obvodního oddělení Náchod, 2 policisty 
Obvodního oddělení Červený Kostelec, 2 policisty Obvodního oddělení 
Broumov, 1 policistu Obvodního oddělení Police nad Metují, 2 policisty 
Obvodního oddělení Teplice nad Metují, 4 policisty Obvodního oddělení 
Hronov, 1 policistu Obvodního oddělení Nové Město nad Metují, 3 poli-

cisty Inspektorátu cizinecké policie pracoviště Náchod, 2 policisty Inspek-
torátu cizinecké policie pracoviště Hronov, 30 hasičů Sboru dobrovolných 
hasičů Hronov, Velké Poříčí a Rokytníku. Pátrání bylo směrováno do tří 
lokalit, kde do každé byly vyslány k prověření tři skupiny skládajících se  
z výše uvedeného počtu různých policistů. 
Před vyhlášením celostátního pátrání po pohřešované, byla tato ve večer-
ních hodinách vypátrána dvěma policisty Obvodního oddělení Policie 
České republiky v Hronově u cyklistického železničního přejezdu na 
«Kozinku», na územním obvodu Obvodního oddělení Police nad Metují.  
Pohřešovanou jsme po vypátrání a podání vysvětlení předali v dobrém 
zdravotním stavu jejímu manželovi, který všem účastníkům pátrání vřele 
poděkoval.

V rámci spolupráce chci poděkovat jménem všech policistů především 
Sboru dobrovolných hasičů, a to družstvu Hronov, Velké Poříčí, Rokytník  
a Velký Dřevíč, za včasnou, účinnou a obětavou práci při součinnostní akci. 
Ještě jednou všem velké díky.

Za OOP PČR Hronov a stanici Červený Kostelec
npor. Mgr. Pavel Zima, DiS

vedoucí oddělení

Kantoři zahráli ve Velkém Poříčí
Na dvě stovky posluchačů zcela zaplnily v pátek 10. prosince vpodvečer 
Společenský sál Obecního domu. Lidé přišli, aby si poslechli na advent-
ním koncertu vánoční písně, které jim přijela zahrát známá folková kapela 
Kantoři. V průběhu koncertu si diváci poslechli spoustu starých vánočních 
písní posbíraných z celého světa, ale mezi nimi zazněly i písně české. Kape-
la, která slavila již čtyřicet let působení na hudební scéně, hrála nejen na 
běžné hudební nástroje, ale používala i řadu nástrojů starobylých a méně 
známých, jako je třeba niněra, fanfrnoch, dudy a další. Kantoři si diváky 
získali a ti je na oplátku odměnili bouřlivým potleskem.

jim

Senioři se sešli na předvánočním posezení
Týden před Štědrým dnem se sešli senioři ve společenském sále Obecní-
ho domu na svém tradičním vánočním posezení, které pro ně uspořádalo 
vedení městyse. Všechny, kteří se přišli odreagovat od každodenního stere-
otypu, přivítala místostarostka městyse Nataša Šancová, společně se staros-
tou Josefem Králem a popřáli všem ve zdraví a klidu prožité nadcházející 
vánoční svátky a hodně spokojených chvil v novém roce – k tomu si se 
seniory symbolicky připili. Následně jim ještě popřáli příjemnou zábavu. 
Každý z přítomných seniorů obdržel vánoční přáníčka zhotovená dětmi 
z mateřské školy. Po přípitku bylo připraveno pohoštění, o které se postara-
la hronovská hotelová škola. Další částí programu byla volná zábava, kterou 
si všichni senioři pochvalovali. Někteří si dobře popovídali, jiní zas zatan-
čili, popřípadě se zaposlouchali do pěkné hudby. Záměr vedení městyse se 
tak vyplnil a všichni, kteří opustili teplo domova, se dobře pobavili.

jim
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Na Štědrý večer hrála u vánočního stromu hudba
Část členů žesťové harmonie z hronovské ZUŠ opustilo štědrovečerní poho-
du a teplo domova, aby se svým kapelníkem Milošem Meierem již tradičně 
zahráli na velkopoříčském náměstí u vánočního stromu a zpříjemnili tak 
místním občanům sváteční pohodu nejhezčího dne v roce.
I přes nepřízeň počasí a vytrvalý déšť přilákal koncert na padesát poslucha-
čů, kteří vstali od rozzářených obrazovek svých televizorů a vydali se po 
bohaté večeři provětrat a poslechnout si známé a vánoční melodie v podání 
hronovských hudebníků. Všichni si pochvalovali, že je koncert donutil po 
bohaté hostině rozhýbat ztuhlé tělo na čerstvém vzduchu a i když počasí 
nebylo zrovna ideální, po vystoupení odcházeli spokojeni. Někteří zpět do 
vyhřátého domova a ostatní na půlnoční mši do místního kostela.

jim

Zprávy mladých reportérů z DDM Domino Hronov
Vánoční ZOO
Ve středu 13. 12. 2010 jsme jeli do ZOO ve Dvoře Králové nad Labem. Při-
vítala nás paní průvodkyně, která nás provedla zahradou. Byl tam také 
kameraman televize.
Na začátku jsme viděli lemury. Hned potom jsme šli vybírat smrček, kte-
rý jsme zdobili vánočními ozdobami. Ty jsme vyrobili ve škole. Hvězdy 
ze špejlí a řetěz z popcornu. Stromeček jsme umístili naproti kleci s tygry.  
U stromku jsme se také vyfotili. Pak jsme pokračovali v prohlídce. Viděli 
jsme různá zvířata, např. surikaty, gorily, různé druhy opic a jiná zvířata. 
Nejvíc nás zaujal malý orangutan, kterému byl zrovna měsíc.

František Škvrna

Vánoční cinkání
Ve čtvrtek 16. 12. 2010 se u stromečku na náměstí ve Velkém Poříčí sešli 
rodiče s dětmi a občané Poříčí na tradičním Cinkání u stromku. Byla tam 
cítit už vánoční atmosféra. Děti ze školky a z prvních tříd přednášely bás-
ničky a zpívaly koledy, starší pískaly na flétny. Prodávaly se tam také výrob-
ky, které vytvářely děti z prvních až pátých tříd. V závěru zaznělo přání 
šťastných a veselých Vánoc. A od této chvíle jsme se mohli už jen těšit na 
Vánoce.

Denisa Zvoníčková

Ohňostroj
V sobotu 1. 1. 2011 se konal ve Velkém Poříčí novoroční ohňostroj. Letos 
na oslavu 20. výročí samostatnosti  Velkého Poříčí. Sešlo se tam mnoho 
lidí z místa i okolí. Na kopci u kostela svítila velká dvacítka. Ohňostroj 
slavnostně zahájil pan starosta. Byly tam různé efekty, např. římská svíce, 
a vše bylo doprovázeno hudbou. Byla to nádherná podívaná. Také tam bylo 
podáváno občerstvení na zahřátí.

František Škvrna

Malé upřesnění…
k článečku „Výlet do Broumova“ od našich mladých dopisovatelů z prosin-
cového vydání našeho Zpravodaje.
V broumovském benediktinském klášteře není uloženo plátno - originál, do 
kterého byl zabalen ukřižovaný Ježíš Kristus, ale jeho vzácná a velmi zdaři-
lá kopie. Originál tohoto plátna je uložen ve vitríně z neprůstřelného skla  
v Turíně v Itálii, v katedrále sv. Jana Křtitele. V Broumově je jedna z kopií, 
kterých je na světě asi 40. Ta broumovská je jediná ve střední Evropě, a je také 
jedna z nejlepších. Tato kopie byla při slavnostním obřadu dotýkána s ori-
ginálem pro zdůraznění spojitosti se slavnou předlohou a 8. května 1651 
byla darována turínským arcibiskupem Juliem Caesarem Bergiliem opa-
tu a pozdějšímu pražskému arcibiskupovi Matouši Ferdinandu Sobkovi 
z Bilemberka, který ji za svého života daroval broumovskému klášteru. Tato 
kopie byla pak objevena při rekonstrukčních pracích broumovského klášte-
ra v roce 1999 nad kaplí Sv. Kříže, která je v klášterním kostele sv. Vojtěcha. 
Kopie byla uložena ve schránce s nápisem Sancta Sindon (svatý rubáš). Na 
rozdíl od originálu je kopie namalována čtyřmi odstíny hnědé barvy na 
lněném plátně s nápisem EXTRACTUM AB ORIGINALI (vytaženo z ori-
ginálu).
Jinak oba článečky našich mladých dopisovatelů jsou zdařilou upoutávkou 
na zajímavosti našeho regionu.

A. Krmaš
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PF 2011 a další úvahy 
Vážení občané,
na začátku roku 2011 mi dovolte popřát hodně zdraví, spokojenosti a Boží-
ho požehnání Vám všem i Vašim blízkým. K tomuto přání ještě připojuji 
kresbu Hejzlarovy lípy, tentokrát v zimní náladě. Tento starý strom mám 
velmi rád a často se při své výtvarné činnosti k němu vracím.

Také bych chtěl poděkovat voličům za podporu v komunálních volbách 
a ujistit naše občany, že budu pracovat ve prospěch našeho městyse Velké 
Poříčí stejně, jako když jsem s touto činností začínal před 20 lety při procesu 
osamostatnění naší obce a pak po dlouhá léta jako radní a zastupitel obce. 
Chtěl bych přispět také k dobré spolupráci mezi zastupiteli, aby jednání 
probíhala konstruktivně bez zbytečných emocí, jako tomu bývalo v minu-
losti. Nyní se konečně naplňuje poslední bod našeho původního koalič-
ního programu – protipovodňová opatření na řece Metuji. S rekonstrukcí 
Obecního domu a výstavbou sídlišť jsme už překročili rámec původního 
programu. O tom se nám před 20 lety mohlo jenom zdát. Je to výsledek 
další dobré práce nového vedení obce v minulém období.
V současné době chybí všude finance a získávat peníze na další projekty 
je stále těžší. Počkáme si na to, jestli současná vláda zatočí s korupcí, jak 
slibovala.
Dosavadní průběh zacházení s náměstkem Liborem Michálkem v kauze 
Drobil na ministerstvu životního prostředí a obstrukce kolem volby nové-
ho policejního prezidenta tomu zatím příliš nenasvědčují.
Nejvíce peněz se ztrácí v předražených státních zakázkách a projektech 
všeho druhu, zejména v armádě, při stavbě silnic a dálnic, v energetice, ve 
stavebnictví a ekologii atd. Tam se kdekdo napakuje a pak chtějí šetřit na 
těch nejchudších občanech. Pravoleví politici se dohadují o všem možném, 
ale pořádek nemají v žádném resortu, ať už se jedná o armádu, policii, zdra-
votnictví, školství, zemědělství, důchodový systém, zdravotní pojišťovny  
a další. Pokud nad těmito důležitými odvětvími nepřevezme patronát stát  
a ponechá je různým hrabalům, může být brzy ještě mnohem hůře. Problé-

mem naší společnosti je především špatná morálka a svědomí, jak to zmí-
nil při své přednášce pro důchodce farář Českobratrské církve evangelické  
p. Michal Kitta. Pro slušného člověka vystačí desatero, které má celkem asi 
50 slov. Dnešní zákony a předpisy mají desítky a stovky stran, ale sprave-
dlnost se mnohdy řídí jen právem silnějšího a mocí jeho peněz nebo zajde 
na neochotě a nekompetenci některých státních úředníků. Politika by se 
měla dělat na každé úrovni především jako služba občanům. Toto pově-
domí chybí mnohým vrcholným politikům, jinak by za 20 let své činnosti 
nemohli nadělat tolik škod, za které stále nenesou žádnou zodpovědnost. 
Před 20 lety měl každý občan naší republiky ve státních aktivech asi 100 tisíc 
Kč, dnes tam každý máme bez vlastního zavinění asi 130 tisíc Kč státního 
dluhu. Všichni už dlouho čekáme na to, kdy se politici konečně přestanou 
vzájemně osočovat a začnou společně pracovat na naší lepší budoucnos-
ti. Také kdy s naším společným majetkem budou nakládat zodpovědně  
a chránit národní hodnoty. 
Ještě bych chtěl poděkovat všem, kdo navštěvují a podporují naše lidové 
plesy, také ten letošní 22. ledna 2011. Hlavním cílem bylo a je udržovat 
společenský život v obci. Dokud budou naši občané ochotni podporovat 
společenský život a podílet se na něm, budou i plesy. Věřím, že zájem obča-
nů potrvá a brzy se najdou další mladší lidé, kteří nám pomohou s organi-
zací, převezmou tu naši štafetu a tak tento ples nezanikne, jako se to stalo 
už jiným plesům a spolkům. Z nevelkých výtěžků našich minulých plesů 
jsme mimo jiné podpořili oběti zemětřesení a tsunami v Indonésii a na  
Srí Lance (4000 Kč), také oběti zemětřesení na Haiti (2000 Kč) a přispěli 
jsme na vybavení farní klubovny (zakoupili jsme dvě skříně).
A na závěr: Mějte se všichni dobře, ať žijeme v našem Městysi Velké Poříčí 
dle možností spokojeně ve vzájemné shodě a ať se nám všem v životě daří. 

PF 2011, Václav Cvejn
Ve Velkém Poříčí 17. 1. 2011

Poříčské dobrovolnice
Dne 21. prosince 2010 proběhlo v Městském divadle Dr. Josefa Čížka 
v Náchodě slavnostní předávání cen Křesadlo - ceny pro obyčejné lidi, kteří 
dělají neobyčejné věci, jež pořádalo SVČ Déčko Náchod v rámci projektu 
Dobrovolník Náchodska.
Z naší obce byly nominovány na tuto cenu dvě občanky. První oceněnou 
byla paní Míla Vejrková, která se věnuje již padesát let jako trenérka spor-
tovní gymnastice. Její svěřenkyně dosáhly mnohokrát úžasných výsledků, 
při kterých obhájily nejvyšší místa v republikových závodech, ale i v sou-
těžích za hranicemi naší vlasti. Jana Vejrková závodila dokonce na olym-
piádě v Soulu. Paní Vejrková pořádala také dětské tábory a působila jako 
rozhodčí na závodech.

Druhou oceněnou byla paní Marie Hajná, předsedkyně místní skupiny 
ČČK, která se dobrovolnictví věnuje bezmála třicet let. Pořádá kurzy prv-
ní pomoci, vede kroužek, kde učí děti ošetřovat různá zranění, organizuje 
veřejné sbírky pro Diakonii Broumov a při povodních. Každoročně také 
pořádá velikonoční a předvánoční prodejní výstavy.
Oběma oceněným dobrovolnicím tímto i my děkujeme za jejich záslužnou 
činnost a přejeme jim hodně energie a chuti do jejich další činnosti.

T. Šancová

černobílá kopie kresby Hejzlarovy lípy
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Poděkování
Děkujeme paní Drašnarové za překrásné perníčky, které od ní dostaly 
všechny děti z mateřské školy k Mikuláši. Jak je vidět na obrázku, byla ško-

da je sníst.
Další poděkování patří panu Beranovi za 
televizi pro děti a za údržbu naší audiotech-
niky, paní Pražákové za výtvarný materiál.
Velké díky patří i všem dalším rodičům  
a sponzorům, moc si jejich pomoci vážíme.
Děkujeme také panu učiteli Mgr. Fialovi 
– který v rámci výuky výtvarného oboru 

ZUŠ se svou žákyní Aničkou Jansovou vytvořil hezkou barevnou kulisu  
v nové třídě MŠ.

Za mateřskou školu Radka Nováková

Les čaruje
V závěru loňského podzimu připravily pro děti z mateřské školy jejich paní 
učitelky několikatýdenní blok s názvem Les čaruje. Děti spolu se skřítkem 
Kaštánkem poznávaly les, určovaly stromy a keře, které tam rostou, plody  
a houby. Seznámily se s volně žijícími zvířaty. 
Sbíraly a třídily přírodniny, vytvářely z nich rozličné věci. Naučily se o lese 
spoustu nových poznatků a také jak se v lese chovat. Líbily se jim i písničky, 
nová říkadla i hry s lesním námětem.
Na konci celého bloku se konalo setkání s rodiči Zamykám, zamykám les. 
Ti přišli jedno listopadové odpoledne do školky, vyrobili si s dětmi krásné 
velké klíče, které si hezky ozdobili. Děti měly připravené lampiónky pole-
pené barevnými podzimními listy. Po tvořivém setkání se všichni se světél-
ky a klíči vydali směrem k lesu a před příchodem paní Zimy zamkli les.
Průběh zamykání lesa můžete vidět na fotografiích rodičů. Další fotogra-
fie zachycují okamžiky předvánočního těšení, návštěvu Mikuláše, anděla  
a čertů mezi dětmi a hostinu se sladkým cukrovím.

Radka Nováková

Nová třída MŠ
10. ledna 2011 byl zahájen provoz odloučeného pracoviště mateřské školy 
Velké Poříčí. Všem, kteří se podíleli na výstavbě patří velké poděkování. 
Koordinace a spolupráce byla výborná. Jen si představte, že práce byly 
zahájeny 1. 11. 2010 a během dvou měsíců bylo vybudováno krásné zázemí 
pro další třídu předškolních dětí. Díky patří celému vedení našeho městyse 

panu starostovi, paní místostarostce, panu Vondrovi, celému týmu tech-
nických služeb i všem řemeslníkům, kteří zde pracovali. Všichni rodiče 
mohou být spokojeni, že zastupitelstvo městyse reagovalo na vyšší porod-
nost v našem regionu a snažilo se vyhovět požadavkům obyvatel. Díky pat-
ří i čtyřem maminkám, které přišly pomoci s úklidem – paní Dostálové, 
Křovinové, Jeništové a Škopové i paní Vítkové, jež nám upekla bábovku ke 
kávě. Je vidět, že když se síly spojí se stejným úmyslem, dobrá věc se podaří. 
A to se stalo i zde a my se těšíme na další spolupráci s novými dětmi i jejich 
rodiči. Není mým zvykem zveřejňovat své pocity a názory, ale zde jsem 
musela učinit výjimku.

Baštová Blažena
ředitelka MŠ

Zimní radovánky i těžká práce 
Poslední měsíc roku 2010 probíhal podle osvědčených tradic daných kalen-
dářem a zvyklostmi školy. Sled akcí od Mikuláše přes Den otevřených dve-
ří až k Vánočnímu dni byl bohatý na zážitky i náročný na přípravu žáků  
i učitelů. Sněhové závěje umocňovaly příjemnou atmosféru a dodaly zimní 
kouzlo mikulášskému nadělování, na které se těšili úplně všichni. Svátečně 
rozsvícená ZOO ve Dvoře Králové vítala žáky 4. a 5. třídy, medem a pur-
purou voněla Perníková chaloupka v Rábech, kam se podívali naši nejmen-
ší. Keramický kroužek nachystal glazované výrobky na téma Ptačí svět na 
výstavu v České Skalici a Červeném Kostelci. V celoškolní soutěži O poříč-
ského beránka se poprvé představili prvňáčci, kteří ukázali, jak jsou šikovní. 

ŠKOLY MĚSTYSE

Mateřská škola Velké Poříčí zve 
v úterý 8. března 2011 všechny lidičky a dětičky

na tradiční

průvod masek vyjde v 15:30 h od mateřské školy,
projde obcí k Sokolovně,

kde na děti čeká veselý program a disko

M A S O P U S T

! ZÁPIS
do Mateřské školy Velké Poříčí 

pro školní rok 2011/12
proběhne v týdnu od 21. 3. - 25. 3. 2011 

přímo u ředitelky mateřské školy.

!
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takové popularity jako Česká mše vánoční Jana Jakuba Ryby, po hudební 
stránce je však určitě srovnatelná. Místo přídavku celý koncert zakončila 
koleda Narodil se Kristus Pán v podání účinkujících i publika. Vřelý potlesk 
v průběhu i na konci koncertu potvrdil, že posluchači nelitovali toho, že si 
v předvánočním shonu udělali v sobotním odpoledni čas na setkání s krás-
nou hudbou. Jejich zážitek jistě potrhlo i prostředí rekonstruovaných pro-
stor Obecního domu. Je dobře, že má Velké Poříčí nyní k dispozici takovéto 
společenské prostory. Již nyní se můžeme těšit na další akce, které se zde 
budou konat.

Josef Vlach, ředitel ZUŠ Hronov

Připravujeme
Datum Název akce Místa akce

7. 2. 2011 Místní kolo soutěže ZUŠ ve hře 
na klavír

Malý sál Jiráskova 
divadla Hronov

8. 2. 2011 Oblastní kolo soutěže Karlovarský 
skřivánek

Malý sál Jiráskova 
divadla Hronov

16. 2. 2011 9. žákovský koncert Malý sál Jiráskova 
divadla Hronov

Střední škola propagační tvorby a polygrafie 
Velké Poříčí
Talentové přijímací zkoušky
Ve dnech 4. a 11. ledna vykonali uchazeči o studium oboru Grafický design 
talentové přijímací zkoušky. Ke zkouškám se dostavilo 53 žáků základních 
škol, z nichž přijímací komise vybrala 25 úspěšných uchazečů.
Každým rokem se rozšiřuje region, ze kterého se žáci na naši školu hlásí. 
V letošním roce se přihlásili uchazeči s bydlištěm i mimo Královéhradecký 
kraj. Přijímací komise ocenila vzrůstající úroveň uchazečů přihlášených ke 
studiu střední školy ve Velkém Poříčí.
Soutěž NAŠE galerie
Naši se zúčastnili 5. ročníku soutěže vypsané Galerií výtvarného umění 
v Náchodě. V kategorii do 18 let se na prvním místě umístila naše žačka 
Ester Pokorná s prací „Otázka vědomí, nevědomí a tak vůbec všeho“. Druhé 
místo obsadily také naše žákyně - Alžběta Prouzová a Barbora Pleskotová  
s pracemi „Industria“ a „Seskok skok vzeskok“.
Z našich absolventů, kteří se zúčastnili v kategorii pro dospělé, se výbor-
ně umístili s grafickými pracemi Milan Drašnar (první místo) a Hanka 
Rummelová (druhé místo) v oboru grafika. V oboru malba Honza Bohuš 
obsadil místo druhé a naše plnoletá žačka Jana Mlynářová se umístila na 
místě třetím. Umístění žáků a absolventů potvrzuje vzrůstající úroveň výu-
ky výtvarného umění ve Střední škole propagační tvorby a polygrafie ve 
Velkém Poříčí. 

Rudolf Volhejn 
ředitel školy

MS ČČK Velké Poříčí – děkuje
Děkuji všem vystavovatelům, zaměstnancům ÚM i návštěvníkům, kteří 
přispěli ke zdárnému průběhu, hezké a srdečné atmosféře při naší předvá-
noční prodejní výstavě dne 27. listopadu 2010, tentokrát poprvé v novém 
prostředí Obecního domu.
Do nového roku všem přeji mnoho radosti, lásky, zdraví a tvůrčího nadše-
ní. Už se těšíme na setkání při jarní výstavě, kterou plánujeme na sobotu 
9. dubna 2011.

Za MS ČČK M. Hajná

Za pomoci svých rodičů zhotovili pěkné vánoční svícny. Bylo velice těžké 
rozhodovat, který svícen si zaslouží ocenění, všechny byly milé a krásné. Na 
oblíbené Vánoční cinkání se připravovaly všechny děti I. stupně.
Zpívaly, hrály na flétničky, vyráběly vánoční ozdoby a těšily se, jak je budou 
nabízet a prodávat zájemcům. V mrazivém dni jim ochotně pomáhali zku-
šení osmáci. Děkujeme všem, kteří jejich očekávání nezklamali. V předvá-
noční dny se škola otevřela veřejnosti, umožnila nahlédnout do své kuchy-
ně. Rodiče se mohli zúčastnit výuky na obou stupních, učitelky mladších 
žáků připravily s dětmi odpolední ukázkové hodiny, které byly průřezem 
výuky v dané třídě.
Podpořili jsme charitativní sbírky občanských sdružení Život dětem  
a Píšťalka, která nabídla k prodeji klipy, magnetky, záložky, reflexní pásky  
a srdíčkové špendlíky. Výtěžek z prodeje bude použit pro handicapované 
děti a oddělení dětské onkologie v Praze. Děkujeme všem, kteří přispěli.
Sportovní dění se odehrávalo v tělocvičně. Pořádali jsme florbalový turnaj 
ve dvou kategoriích mladších žáků, celkem se utkalo 8 týmů sousedních 
škol včetně naší. Žádnou medaili jsme nezískali, ale hráli jsme s vervou  
a srdnatě. Příště budeme mít určitě více štěstí a natrénováno.
Měsíc leden začal hudebním pořadem Od dechovky k hip hopu, kde s bicími 
nástroji čaroval M. Dvořáček. Jeho spontánní a temperamentní vystoupení 
roztleskalo a roztančilo posluchače. Nabilo je energií, kterou potřebovali 
na všechny testy, jež je před pololetním vysvědčením očekávaly. Proběhla 
školní kola olympiád z dějepisu, matematiky, angličtiny a chemie, ti nejlepší 
pojedou reprezentovat naši školu do okresních kol v Náchodě. Hudebním 
vystoupením zaměřeným na uklidňující a příjemně se poslouchající folk se 
první pololetí uzavřelo. Poslední lednový den patřil karnevalu na zimním 
stadionu v Hronově. Žáci si domů odnesli výpisy pololetního vysvědčení. 
Věříme, že většina z nich byla potěšena dobrými známkami za své výkony. 

J. Vitverová

Základní umělecká škola Hronov
Vánoční koncert
V sobotu 18. prosince 2010 jsme přivítali blížící se Vánoce koncertem ve 
společenském sále Obecního domu ve Velkém Poříčí. Koncert připravila 
pro poříčské občany Základní umělecká škola Hronov, jejíž žáci tvořili vět-
šinu účinkujících – Komorní orchestr ZUŠ Hronov (dirigent Josef Vlach), 
Pěvecký sbor ZUŠ Hronov (sbormistr Zuzana Meierová Genrtová). Ved-
le těchto těles vystoupily ještě dva pěvecké sbory – pěvecký sbor Dalibor 
(sbormistr Zuzana Meierová Genrtová) a pěvecký sbor Camerata Praha 
(sbormistr Veronika Dvořáčková Žofáková). Sólisty koncertu byli Zuza-
na Meierová Genrtová, Alice Valtrová, Radek Vajsar, Manfréd Koláčný  
a Michal Martin. Koncert zahájila Ouverture D dur Johanna Sebastiana  
Bacha. Zvuk smyčcového orchestru doplnily pro tuto skladbu dva hobo-
je a tři clariny (vysoké trubky). Nejznámější částí této suity je bezesporu 
Air. Dále v programu zazněly dvě pastorely – Náchodská pastorela Karla 
Kejklíčka a Pastorela in G Jana Michaličky. Nemohly chybět ani koledy. 
Valašská koleda Milý Bože zazněla v úpravě pro tenor a smyčce, pásmo sta-
ročeských koled zazpíval dětský sbor. Vrcholem koncertu byla Missa pas-
toralis Františka Xavera Brixiho. Tato krásná vánoční mše sice nedosahuje 

SPOLKY
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práci, kterou mu profesor nechal přepracovat. Vysvětlil nám, proč a jak na 
dané téma pohlíží nyní. Během přednášky nám položil několik otázek, na 
které nebylo jednoduché odpovědět. Ale je o čem přemýšlet a myslím, že to 
k začátku nového roku patří.
Klub seniorů informuje, že další setkání budou
 8. 2. 2011  Turecko
 8. 3. 2011 Modely parních a jiných strojů
 12. 4. 2011 Povídání s účastníkem Toulavé kamery ČT
 10. 5. 2011 Míchání koktejlů a nápojů s ochutnávkou.
Během ledna, února a března se budou v klubovně seniorů každé úterý 
promítat cestopisná DVD. Vždy od 14:30 hodin.

Mateřské centrum Knoflíček Velké Poříčí
Jsou to dva měsíce, co jsme se z budovy farnosti přestěhovali do podkroví 
nového Obecního domu. Máme velkou radost, že se zde můžeme scházet. 
Za to bychom ještě jednou rádi poděkovali Městysi Velké Poříčí, který nám 
to umožnil a nadále nám pomáhá. Děkujeme též Ing. Tichému, řediteli 
firmy Saar Gummi, za nemalý finanční obnos na vybavení našeho cent-
ra bazénkem s míčky pro děti. Dále bychom touto cestou chtěli poděko-
vat panu Ing. Miroslavu Málkovi za nádherně vymalovanou stěnu centra  
a paní Térové za zakoupení koberce.
Na únor chystáme mimo jiné výtvarné tvoření, zatančíme si se zpěvem zná-
mých dětských písniček, zacvičíme si se zvířátky atd. 
Aktuální program naleznete na internetových stránkách www.velkepori-
ci.xf.cz, na informační obrazovce Úřadu městyse nebo přímo na dveřích 
Knoflíčku.
Máte-li dítě ve věku do tří let a jste s ním sama doma, neváhejte, a přijďte 
mezi nás.
Scházíme se každé úterý od 9:30 do 11:00 hodin. 

Mgr. Erika Šancová

Poděkování
Místní skupina Českého červeného kříže Velké Poříčí děkuje firmě  
ELEKTRO-DRAPAČ za finanční dar ve výši 3 000 Kč na zakoupení zdra-
votní brašny, vč. zdravotnického vybavení.
Dále děkujeme truhláři p. Jindřichu Lokvencovi za finanční dar ve výši  
1 500 Kč, který použijeme na naši činnost.
Děkujeme!!!

Výbor MS ČČK Velké Poříčí

Klub seniorů
První lednové setkání Klubu seniorů Velké Poříčí s Michalem Kittou, fará-
řem Českobratrské církve evangelické,  bylo příjemné a většině z nás dalo 
podnět k přemýšlení. O sobě, o blízkých kolem nás i o společnosti. Jeho 
hlavním tématem bylo svědomí. Kdy, jak a proč vzniklo, jak jej vnímali 
filosofové napříč historií, jak jej vnímali lidé v dobách válek a útlaků, jak 
jej vnímáme my. Farář Kitta psal na toto téma před léty svoji studentskou 

Organizace ADRA a MS ČČK 

- využití starých autolékárníček
Během měsíce února je možné přinést na ÚM Velké Poříčí 

v úředních hodinách do I. patra staré autolékárničky, 
které ještě mohou posloužit zdravotnímu zařízení

ITIBO v KENI nebo k cvičným účelům při první pomoci. 

Za spolupráci děkují M. Jakubská a M. Hajná

POZVÁNKA NA PŘEDNÁŠKU

POŽÁRNÍ OCHRANA
Ohrožení života ohněm, kouřem, plyny

v úterý 15. února v 16:30 h
v sále Obec. domu Velké Poříčí 

 zve MS ČČK a Hasičský záchranný sbor

ZUMBA
s Pavlínou

tělocvična Velké Poříčí
každý pátek v 19 – 20 hodin

S sebou?
Pohodlný oděv a obuv, pití a ručník.

60 Kč / h nebo 50 Kč / h permanentka 
Děti do 12 let - 20 Kč / h

Kontakt : 
Pavlína Nosková

email : zumbapavlina@centrum.cz
tel. 723 419 937

www.zumbapavlina.cz
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KULTURA

SPORTOVNÍ

TùLOV¯CHOVNÁ JEDNOTA  VELKÉ  PO¤ÍâÍ
– ODDÍL KOPANÉ

VÁ S  S R D E â N ù  Z V E  N A

SPORTOVNÍ
Sobota 26. února 2011
v obou sálech SOKOLOVNY
ve VELKÉM PO¤ÍâÍ PLES

K tanci a poslechu hraje hudební skupina JUNO, v malém sále Disko
Vstupné 60 Kã.  ✦ Zaãátek ve 20 hodin.  ✦ MládeÏi do 16 let nepfiístupno.
Místenka 80 Kã – Pfiedprodej na úfiadû mûstyse, tel. 491 482 732.
Bohatû sponzorovaná tombola.  ✦ Vstup pouze ve spoleãenském obleãení.

Vytiskly Tiskárny B. N. B. Velké Pofiíãí

KULTURNÍ A INFORMAČNÍ STŘEDISKO HRONOV 

ZÁPIS
pro taneční páry

bude probíhat celý měsíc únor 2011.
Závazné přihlášky přijímáme

na tel.: 491 483 646
nebo elektronicky

info@mestohronov.cz

Kursovné: Kč 1 200,-

ZÁPIS
do tanečních

Lekce tanečních budou probíhat 
od 3. září do 3. prosince 2011

v Čapkově sále Hronov vždy v sobotu.

Zápis probíhá 14. – 18. února 
pondělí až pátek 9 - 12 a 12.30 - 16 hod.

Kursovné: 
Kč 1 400,- za 14 lekcí včetně věnečku.

Gardenka: 
Kč 350,- na 13 lekcí včetně dvou prodloužených
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Historické snímky
15. 2. 1958 - masopustní průvod prochází vesnicí, bláto, nebláto.

1. u mlýna na dolejším konci

2. u pana Roubala (transformátor již zde není)

Tip pro labužníky příjemného 
posezení a dobrého jídla

Vážení obyvatelé 
i návštěvníci Náchodska, vězte, 

že od ledna 2011 
jsme otevřeli ve Velkém Poříčí 
v Obecním domě restauraci.

•
Příjemné prostředí, slušná, 

vstřícná a pohotová obsluha, 
dobré jídlo a pití.

•
V restauraci se o Vás postarají 

žáci a učitelé 
Střední školy hotelnictví a podnikání 

SČMSD Hronov s.r.o., 
kteří se budou snažit zpříjemnit Vám 

pobyt v naší restauraci.

Co Vám nabízíme:
• obědy a večeře

• dobré pivo, kávu, čaj a další nápoje

• rádi pro Vás připraví 
rauty a pohoštění pro třídní srazy, 
rodinné oslavy, firemní akce, apod.

• ve spolupráci 
s městysem Velké Poříčí pro akce 
ve velkém sále zajistí kompletní 

gastronomické služby.

INZERCE

PRONÁJEM

Nabízíme k pronájmu bývalou 
truhlárnu v ulici K Letišti.

Vhodná spíše jako sklad, garáž 
nebo nějaká drobná výrobna.

Cena dohodou. 
Kontakt: hanzelka.tom@seznam.cz

Tel.: 605 038 045



DALŠÍ ČÍSLO ZPRAVODAJE VYJDE 1. DUBNA 2011
Poříčský zpravodaj vydává Městys Velké Poříčí, Náměstí 102, 549 32 Velké Poříčí,

IČO 654451, pod evid. č. MK ČR E 14490
Příspěvky zasílejte do 10. dne měsíce před datem vydání.

Výtisk zdarma.
E-mail: velke.porici@tiscali.cz

www.velkeporici.cz
Foto: Jiří Mach

Tato tiskovina byla zhotovena v rámci odborné výuky žáků Střední školy propagační tvorby a polygrafie.

AUTOMAT NA MLÉKO
Ve Velkém Poříčí na náměstí 

v prostorách foyer školní jídelny

• Přístup 24 hodin denně
• Cena za litr 15 Kč

• Možnost stáčení do vlastních nádob 

Městys Velké Poříčí, Náměstí 102 PSČ 549 32
vyhlašuje 

VÝBĚROVÉ ŘÍZENÍ 
na funkci knihovník (knihovnice) a kulturní pracovník (pracovnice)
s místem výkonu práce ve Velkém Poříčí 

Náplň práce: 
a) Vedení knihovny městyse se všemi agendami s tím spojenými – evidence  
 a výběr knih, půjčování, besedy, literární pořady (zaměřené především na  
 mládež), spolupráce s místními školami, bibliografické a faktogr. služby
b) Zajišťování kulturních akcí v Obecním domě – výběr pořadů, smluvní  
 vztahy, organizace akcí
c) Redakční činnost při vydávání periodika Poříčský zpravodaj

Požadujeme:
• splnění předpokladů dle § 4 zákona č. 312/2002 Sb., v platném znění 
 (např. státní občanství ČR, trvalý pobyt v ČR, 18 let věku,   
 způsobilost k právním úkonům, bezúhonnost, jednací jazyk)
• středoškolské vzdělání – knihovnický obor, informatika (zaměření na  
 kulturu apod.)
• výhodou praxe v knihovnické oblasti, praxe v kultuře,
 znalost cizího jazyka

Předpokládáme: 
• ovládání PC (Windows, MS Office, Word, Excel, internet, elektronická  
 pošta, knihovnické programy) 
• komunikativnost, vstřícnost, umění jednat s lidmi
• flexibilitu, znalost literatury, všeobecný kulturní přehled
• ochotu se dále vzdělávat 

Nabízíme:
• předpokládaný nástup do pracovního poměru od 1. 4. 2011,   
 případně dle dohody 
• platové zařazení - 8. platová třída dle nařízení vlády ČR č. 564/2006 Sb.,  
 v platném znění, osobní ohodnocení
• pracovní poměr na dobu neurčitou, plný pracovní úvazek

Uchazeč podá písemnou přihlášku splňující shora uvedené požadavky, obsa-
hující jméno, příjmení a titul, datum a místo narození, státní příslušnost, mís-
to trvalého pobytu, číslo občanského průkazu nebo číslo dokladu o povolení 
k pobytu, datum a podpis. 
Dále k přihlášce přiloží životopis s přehledem o dosavadních zaměstnáních, 
přehled odborných znalostí a dovedností, ověřenou kopii dokladu o nejvyšším 
dosaženém vzdělání a výpis z evidence Rejstříku trestů ne starší než 3 měsíce. 
Dále požadujeme předložení stručné koncepce práce v knihovně i v oblasti 
kultury. 
Přihlášku s uvedenými doklady doručte nejpozději do 10. 2. 2011 na adresu: 
Úřad městyse, k rukám starosty, Náměstí 102, 549 32 Velké Poříčí. Obálku 
označte „ konkurz - neotvírat“. 

Bližší informace na úřadu městyse, tel. 491 482 732.


